
 1 

SESJA RADY GMINY NĘDZA 
29.04.2013 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XXXV /  2013 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 14 radnych ; nieobecny radny Jan Flut. 
 
Przewodniczący RG poinformował ,że do dwóch projektów uchwał Wójt Gminy wniosła autopoprawki ; 
będą omawiane w trakcie sesji. 
Wójt Gminy Anna Iskała wycofała z porządku obrad przedłożony projekt uchwały w sprawie zasad i 
trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Nędza. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) zatwierdziła porządek obrad . 
 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
AUTOPOPRAWKA do przedłożonego projektu : 1)  czystość…….. 
                                                                              2) zmiany – 250 000,00 na zakup wozu bojowego 
2.  Zatwierdzenie Protokołu Nr XXXIV/2013 z  poprzedniej sesji . 
3.NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesyjnym. 
4.SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między   sesyjnym  i z 
wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.   PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nędza wraz ze sprawozdaniem  
     z wykonania budżetu za 2012 rok ; opinie stałych Komisji ; opinia RIO ; 
2)   statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nędzy;  
3)  przyjęcia „Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Nędzy za 2012 rok”  

4) zatwierdzenia realizacji przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nędzy projektu systemowego 
na lata 2014-2015 pt. ”SZANSA- Program aktywnej integracji w Gminie Nędza” 

5) przyjęcia Programu Zdrowotnego pn. ”KOMPLEKSOWA REHABILITACJA I TERAPIA DZIECI 
NIEPEŁNOSPRAWNYCH Z TERENU GMINY Nędza” 

6) zatwierdzenia ustalonej przez Przedsiębiorstwo Komunalne spółka z o.o. z siedzibą w Nędzy  taryfy 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę za okres od 01 czerwca 2013roku do 31 maja 2014 roku dla 
mieszkańców Gminy Nędza; 

7) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego; 
8) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Nędza; 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczona przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi; 

10) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy Nędza Nr XXXI/247/2012 z dnia 17 grudnia 
2012r.  

11) zmieniająca Uchwałę XXXI/246/2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012r. w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza; 

12) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nędza ; 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 

1) SPRAWOZDANIE z realizacji programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami ,o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie , w zakresie: 

 PRZECIWDZIAŁANIE UZALEŻNIENIOM I PATOLOGIOM SPOŁECZNYM 

 WSPIERANIE I UPOWSZECHNIANIE KULTURY FIZYCZNEJ… 

 KULTURY, SZTUKI, OCHRONY DÓBR KULTURY I DZIEDZICTWA NARODOWEGO 

 OCHRONY I PROMOCJI ZDROWIA  
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2) Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Raciborzu- zawiadomienie …. 
3) Przewodniczący Sejmiku Województwa Śląskiego w Katowicach –                                                               

ogłoszenie roku 2013 rokiem Kardynała Augusta Hlonda…. 
4) Marian Ciupek ,Górki Śl. ul. Astrów 3A- W związku z ochroną środowiska ………. 
5) Edward Smotrycki – odpowiedź na zapytanie radnego Juliana Skwierczyńskiego ……. 
6) Łucja Socha- wniosek dotyczący odprowadzania wód opadowych oraz usuwania śniegu z 

garażu z działki nr 667…….  
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 
Ad. 2 
 
Do Protokołu z poprzedniej sesji radny Julian Skwierczyński  radny wniósł uwagi; na str. 4 w pkt 6  
zapisy nie odzwierciedlają tego ,co mówił  - jeżeli proszę o dokumenty to nie jest pytanie; 
Przewodniczący RG zaproponował ,aby radny swoje uwagi wniósł na piśmie i przekazał do biura 
Rady; innych uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 11 głosami za ,0 głosów przeciwnych i 3 głosami wstrzymującymi 
się  zatwierdziła Protokół Nr XXXIV / 2013 sesji w dniu 25 marca 2013 roku. 
 

Ad. 3 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełnił cotygodniowy dyżur . 
 
Ad.4 

 

Radny Jan Francus zapytał ,czy  Gmina dopłaca do kursów autobusowych; Wójt Gminy potwierdziła , 
że decyzje są podejmowane wspólnie ,ustalane są zasady; radny Karol Kalemba zapytał o spotkanie z 
urbanistką ; Wójt Gminy potwierdziła ,że omawiane były uwagi wniesione do Studium ,wszystko 
zostanie przedstawione na najbliższej sesji ( 13.05.) ; radny Julian Skwierczyński zapytał dlaczego nie 
ma informacji co Wójt Gminy robiła w Sądzie w Raciborzu w dniu 15 kwietnia; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że ogłoszono wyrok , jako pozwana przez Firmę DEKBUD o to ,że naruszam ich dobre 
imię ,zostałam uniewinniona; radny Henryk Postawka zapytał ,czy jest możliwość uwzględnienia 
wniesionych do Studium uwag; Wójt Gminy odpowiedziała ,że nie , należałoby wszczynać całą 
procedurę  od nowa , dokonać uzgodnień , kolejnego wyłożenia ; umowa na indywidualizację 
nauczania to dodatkowe środki na zajęcia dodatkowe ,kupione zostaną również laptopy i komputery ; 
spotkanie z gimnazjalistami oceniono bardzo pozytywnie , wykazali się umiejętnością wysławiania się 
na forum publicznym .  
Ad.5 
 

1) Przewodniczący RG poinformował ,że wszystkie Komisje złożyły pozytywną opinię dotyczącą 
sprawozdania finansowego za 2012 rok , opinia RIO w Katowicach jest również pozytywna; 
nie wniesiono pytań; Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały.  

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 13 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr  XXXV / 278 / 2013 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminy Nędza wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 rok. 
 

2) Wójt Gminy powiedziała ,ze przedłożony projekt uchwały wraz ze statutem GOPS zawiera 
zapisy z poprzedniego statutu z uwzględnieniem zmian ustawowych ;nie zgłoszono żadnych 
pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 279 / 
2013 w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nędzy .  
 

3) kierownik GOPS mgr Bożena Polaczek potwierdziła ,że w okresie letnim podopieczni 
wykonują prace sezonowe, najgorszy jest czas jesieni i pierwszego kwartału ,wtedy trzeba 
bardzo pomagać , w domach pomocy społecznej znajduje się 8 osób z Gminy ;Wójt Gminy 
podziękowała pracownikom GOPS za pracę , podkreśliła ,że wykonywana jest jeszcze inna 
praca m.in. wydawana jest żywność w ramach programu PEAD  dla podopiecznych; nie 
zgłoszono pytań. 
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Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV /  280 / 
2013 w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nędzy za 2012 rok”. 
 

4) kierownik GOPS mgr Bożena Polaczek potwierdziła ,że przedłożony projekt systemowy to 
kontynuacja z lat poprzednich – są to szkolenia i doradca zawodowy dla osób długotrwale 
bezrobotnych; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 281 / 
2013   w sprawie zatwierdzenia przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nędzy projektu 
systemowego na lata 2014-2015 pt. „SZANSA” – Program aktywnej integracji w Gminie Nędza”. 
 

5) Wójt Gminy powiedziała ,że przedłożony „ Program zdrowotny ….” dotyczy rehabilitacji i 
terapii dzieci niepełnosprawnych od wieku niemowlęcego ,po przyjęciu uchwały można 
rozpocząć procedurę przetargową, ogłosić konkurs na świadczenie usług  ,od 2014 roku 
przystąpić do udzielania pomocy dzieciom ;nie zgłoszono pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 282 / 
2013  w sprawie  przyjęcia programu zdrowotnego pn.” KOMPLEKSOWA REHABILITACJA I 
TERAPIA DZIECI NIEPEŁNOSPRAWNYCH Z TERENU GMINY NĘDZA”  
 

6) przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego inż. Marek Niewrzoł potwierdził ,że 
ceny nie ulegają zmianie ; Wicestarosta Andrzej Chroboczek zaproponował stosowanie opłaty 
zryczałtowanej ,tak jak w energetyce ; Prezes potwierdził ,że obecny system inkasowania na 
bieżąco opłat oraz sprawdzanie liczników się sprawdza , nowe wodomierze może zakładać 
tylko spółka ;Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały . 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 283 / 
2013  w sprawie zatwierdzenia ustalonej przez Przedsiębiorstwo Komunalne spółka z o.o. z siedzibą 
w Nędzy  taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na okres od 01 czerwca 2013 roku do 31 maja 
2014 roku dla mieszkańców Gminy Nędza.   
 

7) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ;nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 284 / 
2013  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu 
użytkowego. 
 

8) Wójt Gminy powiedziała, że wprowadzenie zmian w Regulaminie  umożliwiają zmiany 
przepisów ustawy o utrzymaniu czystości, ilość selektywnie zebranych odpadów jest 
zwiększona ;radny Henryk Postawka zapytał ,kiedy zostanie przedłożony projekt uchwały o 
wprowadzeniu zniżek ;Wójt Gminy potwierdziła ,że ogłaszany już jest przetarg, zniżki będą 
tylko dla rodzin wielodzietnych ;Wicestarosta Andrzej Chroboczek dodał ,że od 1 lipca Gminy 
będą stosowały w praktyce coś ,co wymyślił ustawodawca, na pewno znowu będziemy się 
tego uczyć; radny Krystian Placzek powiedział , że chodzi o to aby skutecznie spożytkować  
całą gospodarkę odpadami ,na pewno będzie też rewolucja w przedsiębiorstwach ; 
Przewodniczący RG powiedział ,że na pewno trzeba będzie za wywóz zapłacić ,a resztę 
uzgodni się z Firmą , teraz doprecyzowano Regulamin; dyskusję zamknięto. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 285 / 
2013  zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Nędza. 
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9) Wójt Gminy powiedziała ,że warunki te zostały ujęte w specyfikacji przetargowej , łącznie z 
wprowadzoną autopoprawką; nie zgłoszono pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 286 / 2013  
zmieniającą uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
 
 
10 )  skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda omówiła wprowadzone zmiany ; autopoprawka 
dotyczy kwoty 250 tyś. zł na zakup wozu bojowego dla jednostki OSP w Nędzy ;Przewodniczący RG 
stwierdził ,że  chciałby otrzymać informację dotyczącą wyjazdów w 2012 roku , ile płaciliśmy na 
uzupełnienie sprzętu ;Wójt Gminy powiedziała ,że nowy wóz to wydatek ok.650 tyś. zł ,będzie 
ogłaszany przetarg ,OSP Nędza funkcjonuje w systemie krajowym  , wyjeżdżają bardzo często , 
zużywa się również sprzęt ; radny Karol Kalemba potwierdził ,że każdy wyjazd to koszty i straty , 
samochód musi wrócić z akcji ;radny Julian Skwierczyński zapytał na co konkretnie przeznaczona jest 
kwota 32 763,12 zł – Wójt Gminy odpowiedziała ,że jest to kwota przeznaczona na ½ etatu instruktora 
świetlicy ; radny Henryk Postawka stwierdził ,że w zmianach po raz kolejny brakuje mu wskazania 
zadań dla Górek Śl., inne sołectwa są ;Wójt Gminy powiedziała, że to co się zaczęło to należy 
skończyć, potem będą inne zadania ; przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 13 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 287 / 2013 zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy 
Nędza Nr XXXI/247/2012 z dnia 17 grudnia 2012 r. 
 

11)skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda omówiła proponowane zmiany w WPF , 
zwiększono limit zobowiązań ; przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja 
Kowol potwierdziła pozytywną opinię. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 288 / 
2013  zmieniającą Uchwałę Nr XXXI /246 /2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012 r.   
w sprawie :Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 
 

12) Przewodniczący RG powiedział ,że Komisja Rewizyjna zapoznała się z treścią skargi , 
uznała ją za bezzasadną , przedstawiła swoje stanowisko w tej sprawie ; Przewodniczący RG 
odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 10 głosami za, 0 głosów przeciwnych i 4 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XXXV / 289 / 2013 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Nędza. 
 
Ad. 6  
 
Wójt Gminy Anna Iskała udzieliła ustnych odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnego Juliana 
Skwierczyńskiego: 
 

1) zapytanie radnego Nr 4/2013 – zgodnie z kodeksem pracy pracodawcą pracowników instytucji 
kultury jest dyrektor; do jego decyzji należy przyznanie rocznych nagród ; dotacje są 
przekazane; zarzucony „efekt ich okradania” to pomówienie; 

2) zapytanie radnego Nr 2/2013 – Wójt Gminy przedstawiła  prezentacją audiowizualną- skany  
uchwał z 2003 i  2004 roku przedstawiające procedurę likwidacji placówek (Nr VII/52/03 ; Nr 
VI/43/03 i VI/46/03;  Nr XX/172/04  ) w tym to czasie łączono placówki szkołę podstawową i 
przedszkole w jeden zespół szkolno-przedszkolny; statut nadawany jest raz, zmiany należą 
już do Rady Pedagogicznej poszczególnych placówek; 

3) zapytanie radnego Nr 6/2013 – skargę uznano za bezzasadną. 
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Radny Henryk Postawka :  
1) zapytał ,czy po wycięciu pnia usunięty zostanie również korzeń drzewa sprzed budynku 

sportowego w Górkach Śląskich;  
2) wnioskował ,aby dostarczyć mu mapę jako załączniki do Studium i PZP – z zaznaczeniem 

konkretnych ulic lub ich części ; 
3) zapytał ,co dalej z kładką dla pieszych nad torami PKP w Nędzy ;  
4) zaproponował sporządzenie inwentaryzacji wszystkich dróg w Gminie ,szczególnie tych 

zadecydowanych do remontu; Wójt Gminy odpowiedziała ,że inwentaryzacja jest zrobiona, o 
tym które drogi są remontowane decydują Rady Sołeckie , ich wnioski są następnie 
zatwierdzane; 

 
Radna Renata Bienia: 

1) zapytała ,czy jest robiona regulacja rzeki Suminy; Wójt Gminy potwierdziła , jest przygotowana 
bardzo szczegółowa dokumentacja. 

 
Radny Jan Francus : 

1) zapytał o regulamin przejmowania dróg gminnych od osób prywatnych; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że są przygotowywane zasady; 

2) podziękował Wójt Gminy za pobyt w Górkach Śląskich; 
3) zapytał o wysokość środków na wynagrodzenia – ze środków na utrzymanie cmentarza w 

Górkach Śl. – skarbnik wyjaśniła ,że z kwoty 2 tyś. zł - 500,00 zł to umowa zlecenie. 
 
Radna Beata Widera : 

1) wnioskowała o powiększenie parkingu przy Ośrodku Zdrowia w Nędzy ;Wójt Gminy 
powiedziała ,że zostaną przeprowadzone analizy ,policzone koszty i przeprowadzone 
rozmowy z Firmą; 

2) zapytała ,kiedy ruszy naprawa chodnika na Rogolu ; Wójt Gminy potwierdziła ,że po 1 maja 
Spółka wymieni sieć wodociągową i prowadzone zostaną pozostałe prace; 

3) podziękowała ,że wycięcie drzew i zaproponowała nowe nasadzenia. 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła: 

1) podziękował za wykonane prace na wiadukcie w Nędzy ,ustawione słupki ,wyczyszczone 
pobocza; Wójt Gminy powiedziała ,że pomimo że jest to droga wojewódzka prace będą tam 
kontynuowane, Marszałek nie posiada środków na takie „lokalne odcinki dróg”  liczy się 
Stadion Śląski i Koleje Śląskie. 

 
Radny Julian Skwierczyński rozpoczął odczytywanie zapytania – Przewodniczący RG po raz kolejny 
powiedział , że pisemne interpelacje należy składać w biurze . 
 

 
Ad.7  
 
Radni zapoznali się z treścią wszystkich pism i informacji ;  
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad, nie ma więcej pytań i wniosków 
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 29 kwietnia 2013 roku godz. 17

47
 . 

 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała K. Tront 
 


